



Situacijska Soba

**** SPREMLJANJE VARNOSTNIH RAZMER V UKRAJINI ****

Časovnica pregleda: od 01. 05. 2025 do 31. 05. 2025

[To poročilo je napisano na osnovi javno dostopnih virov, ki so odraz trenutnega stanja, ki se lahko hitro spremeni.]

Povzetek analize stanja:

- **(1. maj)** ZDA in Ukrajina sta podpisali sporazum o izkoriščanju ukrajinskih mineralnih in energetskih virov, ki vključuje tudi vzpostavitev skupnega naložbenega sklada za obnovo države. Ukrajinski predsednik Volodimir Zelenski je dogovor označil kot pravičen.
- **(2. maj)** Ameriški podpredsednik JD Vance je ocenil, da se vojna v Ukrajini ne bo kmalu končala. Dodal je, da odločitev o prekinitvi spopadov leži na ramenih Kijeva in Moskve. Poleg tega so ameriški uradniki pripravili nov paket gospodarskih sankcij proti Rusiji, ki vključujejo omejitve na področju bančništva in energetike, vendar še ni jasno, ali jih bo ameriški predsednik Donald Trump potrdil.
- **(5. maj)** Predsednik Zelenski je povedal, da Ukrajina ne more garantirati varnega prehoda tujih dostojanstvenikov, ki se bodo v Rusiji udeležili velike vojaške parade ob 9. maju, ki v Rusiji obeležuje konec Velike domovinske vojne. Rusija je preprečila napad ukrajinskih brezpilotnih letalnikov na Moskvo. Zdi se, da je bil napad namenjen motenju priprav za slavnosti 9. maja. Ruski predsednik Vladimir Putin je v okviru parade predlagal 72-urno prekinitev ognja, medtem ko Ukrajina zahteva 30-dnevno premirje kot osnovo za trajni mir.
- **(6. maj)** Kijev je opozoril tuje sile, naj se izogibajo sodelovanju na vojaški paradi v ruski prestolnici, ki bo 9. maja. Zaradi napadov ukrajinskih brezpilotnih letalnikov je ruska uprava za letalstvo sporočila, da so ponoči za nekaj ur ustavili vse polete na vseh štirih letališčih glavnega mesta, poleg letališč v več drugih mestih.
- **(7. maj)** Ameriški podpredsednik Vance je na srečanju višjih transatlantskih voditeljev v Washingtonu izjavil, da Rusija zahteva preveč, da bi končala vojno v Ukrajini, ob čemer je poudaril, da bo Rusija verjetno morala popustiti v določenih zahtevah. Dejal je tudi, da je za ZDA verjetno nemogoče, da bi posredovale med stranema, dokler ti sami ne vzpostavita neposrednega stika. Uporabil je spravljljivejši ton kot na Varnostni konferenci v Münchnu februarja 2025. Tokrat je tudi poudaril pomen vezi med ZDA in Evropo ter izpostavil, da sta na isti civilizacijski strani.
- **(8. maj)** Začelo se je obdobje enostranskega premirja, ki ga je enostransko razglasila Moskva, a ga obenem sama kršila z novimi napadi brezpilotnih letalnikov nad Ukrajino. Zaradi ukrajinskih napadov na ruska letališča je bilo po državi odpovedanih okoli 350 letov, kar je ogrozilo prihod okoli 60.000 potnikov,

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.
Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



- vključno s tujimi voditelji, ki prihajajo v Moskvo. Ukrajinsko ponudbo za 30-dnevno premirje, na pobudo ZDA, je Kremelj zavrnil. Poleg tega ukrajinska centralna banka razmišlja o preusmeritvi valutne vezave iz ameriškega dolarja na evro, ob upoštevanju vse večjih gospodarskih vezi z EU. Nadaljnje je Bolgarija ostro obsodila izjave Putina v dokumentarnem filmu, v katerem je za začetek vojne v Ukrajini deloma obtožil Bolgarijo in Romunijo zaradi gostovanja ameriških vojaških baz. Bolgarsko zunanje ministrstvo je to označilo za nesprejemljivo manipulacijo dejstev. Na ta dan je tudi ukrajinski parlament ratificiral sporazum z ZDA, ki slednji omogoča prednostni dostop do redkih virov in strateških surovin v Ukrajini.
- **(9. maj)** Na Rdečem trgu v Moskvi je ob 80. obletnici konca 2. svetovne vojne potekala vojaška parada. Med gosti so bili voditelji več kot 20 držav, med njimi kitajski predsednik Ši Džinping, srbski predsednik Vučić, predsednik Republike Srbske Milorad Dodik, beloruski predsednik Aleksander Lukašenko, brazilski predsednik Luiz Inácio Lula da Silva, predsednik Venezuele Maduro in palestinski predsednik Mahmoud Abas. Kot edini predstavnik iz vrst članic EU in zveze NATO se je parade udeležil slovaški premier Robert Fico. Na isti dan je v Lvovu okoli 40 držav, brez ZDA, podprlo ustanovitev posebnega sodišča za preiskovanje kaznivega dejanja agresije na Ukrajino. Sodišče bo delovalo pod okriljem Sveta Evrope in bo lahko sodilo ruskemu političnemu in vojaškemu vodstvu.
- **(10. maj)** V Kijevu so nemški kancler Friedrich Merz, francoski predsednik Emmanuel Macron, britanski premier Keir Starmer in poljski premier Donald Tusk izrazili podporo predlogu za brezpogojno 30-dnevno prekinitev ognja. Rusiji so zagrozili z dodatnimi sankcijami, če tega predloga ne bo spoštovala.
- **(11. maj)** Putin je Ukrajino povabil k sodelovanju na neposrednih pogovorih 15. maja. Zelenski je odgovoril, da se bo z njim sestal zgolj, če bo pred njimi doseženo premirje. Papež Leon XIV je v svojem prvem nedeljskem nagovoru v Vatikanu pozval k miru v Ukrajini.
- **(12. maj)** Na srečanju v Londonu so ministri več evropskih držav ponovno pozvali Rusijo, naj pristane na 30-dnevno prekinitev ognja, kot predpogoj za začetek mirovnih pogajanj. Trump je izrazil pripravljenost, da se udeleži pogajanj v Turčiji, kjer naj bi se srečali ukrajinska in ruska delegacija.
- **(13. maj)** Bruselj namerava ponovno uvesti predvojne tarife na nekatere kmetijske izdelke iz Ukrajine, ki se prodajajo na trgu EU, da bi zaščitil lastne kmete.
- **(14. maj)** EU je potrdila 17. sveženj sankcij proti Rusiji, ki vključuje omejitve na rusko "naftno floto v senci" in kazni za kibernetске napade, sabotaže in kršitve človekovih pravic.
- **(15. maj)** Predsednik Zelenski je prispel v Ankaro, da bi se srečal s turškim predsednikom Recepom Tayyipom Erdoganom, pred potencialnimi pogovori z rusko delegacijo. Ruski in ameriški predsednik se mirovnih pogovorov ne bosta udeležila, zaradi česar je svojo udeležbo odpovedal tudi Zelenski. Rusko delegacijo vodi Vladimir Medinski, ukrajinsko pa obrambni minister Rustem Umerov.



-
- **(16. maj)** Delegaciji Rusije in Ukrajine sta imeli prve neposredne pogovore v treh letih, na katerih sta razpravljali o prekinitvi ognja in potencialnih pogovorih med voditeljema držav. Dogovorili sta se o izmenjavi ujetnikov. Znakov večjega preboja ni bilo, saj so Rusi zahtevali, da se Kijev odpove ozemlju. Zelenski je Putina kritiziral, ker na pogovore ni poslal nobenega pravega odločevalca.
- **(17. maj)** Ameriški predsednik Trump je napovedal, da bo 19. maja opravil telefonski pogovor s Putinom o končanju vojne v Ukrajini, nato pa z Zelenskim in člani Nata.
- **(18. maj)** Ukrajina je bila tarča najobsežnejšega ruskega napada z brezpilotnimi letalniki doslej. Zelenski se je v Rimu srečal z ameriškim podpredsednikom Vanceom in z njim razpravljal o razmerah na fronti.
- **(19. maj)** Trump je po pogovoru s Putinom sporočil, da bosta Rusija in Ukrajina takoj začeli pogovore o prekinitvi ognja. Čeprav je bil pogovor predstavljen kot napredek, so številni analitiki skeptični do realne vrednosti te napovedi. Istega dne je Rusija prepovedala delovanje Amnesty International na svojem ozemlju, organizacijo pa označila za rusofobno. Amnesty je potezo obsodil kot del širših prizadevanj Moskve za zatiranje kritičnih glasov in civilne družbe med vojno v Ukrajini.
- **(20. maj)** Združeno kraljestvo in Evropa sta uvedla obsežne nove sankcije proti Rusiji, potem ko klic med Trumpom in Putinom ni prinesel pričakovanih rezultatov ali omembe vrednih koncesij s strani Moskve. Zelenski je na družbenih omrežjih komentiral, da Rusija z domnevnimi pogajanjmi zgolj kupuje čas, da bi nadaljevala vojno in okupacijo.
- **(21. maj)** Ukrajinska mejna straža je sporočila, da je od začetka vojne preprečila pobeg približno 49.000 nabornikom, ki so želeli zapustiti državo. Po poročilih o okrepitvi ruskih vojaških oporišč v bližini meje z Natom Finska pričakuje, da bo Rusija po koncu vojne v Ukrajini še dodatno povečala svojo vojaško prisotnost ob njuni skupni meji. Zato je poudarila svojo pripravljenost za okrepljen nadzor in načrtovanje tudi za najhujše možne scenarije
- **(22. maj)** Nemčija je prvič po drugi svetovni vojni vzpostavila stalno vojaško prisotnost v tujini. V Litvi je bil uradno nameščen težki bojni kontingent z 4.800 vojaki in 200 civilisti. Gre za okrepitev Natove vzhodne meje in sporočilo Rusiji, da Evropa povečuje obrambne zmogljivosti.
- **(23. maj)** Finančni ministri skupine G7 so ostro obsodili rusko vojno proti Ukrajini in napovedali nadaljnje ukrepe, če mirovna pogajanja propadejo. Med možnostmi so omenili dodatne sankcije, čeprav med ZDA in njenimi zaveznicami obstajajo razlike glede obsega in strategije teh ukrepov.
- **(24. maj)** Rusija je ponoči izvedla enega največjih kombiniranih napadov z brezpilotnimi letalniki in raketami na Kijev od začetka vojne. Po podatkih mestnih oblasti je bilo v napadu ranjenih najmanj 15 ljudi.
- **(25. maj)** Ukrajina in Rusija sta izvedli največjo izmenjavo vojnih ujetnikov doslej – vsaka stran je izpustila po 1.000 zapornikov, kot rezultat srečanja predstavnikov vojskujočih se strani 16. maja.



-
- **(26. maj)** ZDA, Nemčija, Francija in Združeno kraljestvo so Ukrajini odpravile omejitve glede uporabe orožja dolgega dosega proti ciljem na ruskem ozemlju. Kremelj je ta korak označil za nevarno eskalacijo. V noči na 26. maj je Rusija izvedla največji napad z brezpilotnimi letalniki na Ukrajino doslej, kar je še dodatno omajalo upanje na diplomatski preboj. Po tretji zaporedni noči ruskih napadov je Trump obsodil Putina, da je znorel. Ob tem je namignil na možnost uvedbe novih sankcij proti državi.
- **(28. maj)** Nemški kancler Merz je med obiskom ukrajinskega predsednika v Berlinu napovedal začetek skupne proizvodnje raket dolgega dosega med Nemčijo in Ukrajino. Izpostavil je, da ne bo nobenih omejitev glede dosega teh raket in da se bo proizvodnja izvajala v obeh državah. Nobeden od voditeljev ni želel razkriti dodatnih podrobnosti orožja, zaradi potreb tajnosti. Zelenski je dejal, da pričakuje, da bo prvo orožje pripravljeno do junija 2026. Poleg tega je Nemčija Ukrajini zagotovila nadaljnjo vojaško podporo v višini 5 milijard evrov. Rusija je predlagala nov krog mirovnih pogovorov v Carigradu 2. junija. Zelenski je izjavil, da Rusija dela vse, da bi bil naslednji pogajalski krog neuspešen.
- **(29. maj)** Ukrajina vztraja, da mora Rusija najprej predstaviti konkretne predloge premirja pred ponovnimi pogovori.
- **(30. Maj)** Posebni odposlanec ameriškega predsednika Keith Kellogg je izrazil razumevanje za rusko zaskrbljenost zaradi širjenja Nata proti vzhodu in poudaril, da ZDA ne želijo vključitve Ukrajine v Nato. Isti dan je izbruhnil diplomatski spor med Srbijo in Rusijo. Moskva je obtožila Beograd, da je dovolil dobavo streliva Ukrajini. Državi sta se dogovorili za skupno preiskavo očitkov.

Pregled pripravila: **Andreja Židanik**



Viri/dodatno branje:

- Debusmann Jr, B in Bateman, T. (1. maj 2025). US and Ukraine sign long-awaited natural resources deal. BBC News. Dostopno prek: <https://www.bbc.com/news/articles/c5ypw7pn9q3o>
- A. S., G. V. in B. V. Jr, B in Bateman, T. (1. maj 2025). Zelenski sporazum z ZDA o redkih zemljah označil za »resnično pravega«. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/zelenski-sporazum-z-zda-o-redkih-zemljah-oznacil-za-resnicno-pravicnega/744385>
- Chater, J. (2. maj 2025). War in Ukraine not ending »any time soon«, Vance says. BBC News. Dostopno prek: <https://www.bbc.com/news/articles/crkx3jgyvyzo>
- Landay, J, Slattery, G., Banco, E. in Holland, S. (2. maj). Exclusive: US readies Russia sanctions over Ukraine, unclear if Trump will sign, sources say. Reuters. Dostopno prek: <https://www.reuters.com/world/us-readies-russia-sanctions-over-ukraine-unclear-if-trump-will-sign-sources-say-2025-05-02/>
- Al Jazeera and news agencies. (5. maj 2025). Russia reports Ukrainian drone attack on Moscow ahead of May 9 events. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/5/russia-reports-ukrainian-drone-attack-on-moscow-before-may-9-events>
- B. V. (6. maj 2025). Kijev opozarja tuje sile pred sodelovanjem na vojaški paradi v Moskvi. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/kijev-opozarja-tuje-sile-pred-sodelovanjem-na-vojaski-paradi-v-moskvi/744760>
- Schwartz, F. in Gramer, R. (7. maj 2025). Vance says Russia 'asking for too much' to end war with Ukraine. Politico. Dostopno prek: <https://www.politico.com/news/2025/05/07/vance-munich-meeting-russia-ukraine-00332623>
- Warren, M. (8. maj 2025). Ukraine war briefing: Period of Putin's 'ceasefire' for Victory Day begins. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/may/08/ukraine-war-briefing-period-of-putins-ceasefire-for-victory-day-begins>
- Strohecker, K. in Harmash, O. (8. Maj 2025). Exclusive: Ukraine considers shift from dollar to euro amid geopolitical realignments. Reuters. Dostopno prek: <https://www.reuters.com/world/europe/ukraine-considers-shift-dollar-euro-amid-geopolitical-realignments-2025-05-07/>
- Nikolov, K. (8. maj 2025). Bulgaria hits back at Putins claims it is to blame for Ukraine war. Euractiv. Dostopno prek: <https://www.euractiv.com/section/politics/news/bulgaria-hits-back-at-putins-claim-it-is-to-blame-for-ukraine-war/>
- Ž. N. (8. maj 2025). Ši obiskal Putina: Zaupanje med Kitajsko in Rusijo se pogloblja. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/evropa/si-obiskal-putina-zaupanje-med-kitajsko-in-rusijo-se-pogloblja/745045>
- B. V. (8. maj 2025). Ukrajinski parlament je ratificiral sporazum z ZDA o redkih zemljah. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/evropa/ukrajinski-parlament-je-ratificiral-sporazum-z-zda-o-redkih-zemljah/745086>
- M. Z. (9. maj 2025). Putin na vojaški paradi dejal, da je Rusija bila in bo tudi ostala "nepremostljiva ovira nacizmu". RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/evropa/putin-na-vojaski-paradi-dejal-da-je-rusija-bila-in-bo-tudi-ostala-nepremostljiva-ovira-nacizmu/745168>
- B. V. (9. maj 2025). Mednarodna koalicija v Lvovu podprla ustanovitev posebnega sodišča za agresijo na Ukrajino. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/mednarodna-koalicija-v-lvovu-podprla-ustanovitev-posebnega-sodisca-za-agresijo-na-ukrajino/745223>
- K. T. in A. P. J. (10. maj 2025). Koalicija voljnih podprla 30-dnevno prekinitev ognja. Moskva zavrača grožnje z novimi sankcijami. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/koalicija-voljnih-podprla-30-dnevno-prekinitev-ognja-moskva-zavraca-groznje-z-novimi-sankcijami/745261>
- K. T. in A. P. J. (11. maj 2025). Zelenski najprej pričakuje premirje, a dodaja: "V četrtek bom v Turčiji čakal Putina." RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/zelenski-najprej-pricakuje-premirje-a-dodaja-v-cetrtek-bom-v-turciji-cakal-putina/745311>
- Carroll, R. (11. maj 2025). 'Never again war': Pope Leo calls for peace in Ukraine in first Sunday address. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/2025/may/11/pope-leo-peace-ukraine-first-sunday-address-never-again-war?CMP=share_btn_url
- B. V. in G. V. (12. maj 2025). Trump razmišlja, da bi se v Carigradu udeležil pogajanj med Ukrajino in Rusijo. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/trump-razmislja-da-bi-se-v-carigradu-udelezil-pogajanj-med-ukrajino-in-rusijo/745394>
- B. V. in K. S. (13. maj 2025). Zelenski: Trump se mora zavedati, da je Putin prepreka za mir. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/zelenski-trump-se-mora-zavedati-da-je-putin-prepreka-za-mir/745556>
- G. V. (14. maj 2025). EU pripravil 17. sveženj sankcij proti Rusiji zaradi vojne v Ukrajini. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/eu-pripravil-17-svezenj-sankcij-proti-rusiji-zaradi-vojne-v-ukrajini/745652>
- Gijs, C. (13. maj, 2025). EU to roll back Ukraine trade perks to protect its farmers. Politico. Dostopno prek: <https://www.politico.eu/article/brussels-to-tighten-ukraines-trade-access-to-eu-to-pre-war-levels/>

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.

Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



EVRO-ATLANTSKI SVET SLOVENIJE EURO-ATLANTIC COUNCIL OF SLOVENIA

- Al Jazeera and news agencies. (15. maj 2025). Russia-Ukraine war: List of key events, day 1,176. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/15/russia-ukraine-war-list-of-key-events-day-1176>
- Tanno, S., Picheta, R. In Kemp, O. (16. maj, 2025). Ukraine's allies call Russian demands unacceptable after first talks in years. CNN. Dostopno prek: <https://edition.cnn.com/world/live-news/russia-ukraine-peace-talks-intl-05-16-25>
- Benbrook, J. In Maher, K. (17. maj, 2025). Trump says he will speak to Putin on the phone Monday. CNN. Dostopno prek: <https://edition.cnn.com/2025/05/17/politics/trump-putin-ukraine-zelensky-talks>
- Polityuk, P. In Harmash, O. (18. Maj 2025). Russia launches war's largest drone attack ahead of Putin-Trump call. Reuters. Dostopno prek: <https://www.reuters.com/world/europe/one-killed-kyiv-region-russia-steps-up-attacks-after-peace-talks-ukraine-says-2025-05-18/>
- G. V. (19. maj 2025). Trump po pogovoru s Putinom: Rusija in Ukrajina bosta takoj začeli pogovore o prekinitvi ognja. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/trump-po-pogovoru-s-putinom-rusija-in-ukrajina-bosta-takoj-zaceli-pogovore-o-prekinitvi-ognja/746197#:~:text=Trump%20po%20pogovoru%20s%20Putinom%3A%20Rusija%20in%20Ukrajina%20bosta%20takoj%20za%C4%8Deta%20pogovore%20o%20prekinitvi%20ognja>
- Al Jazeera and news agencies. (19. maj 2025). Moscow outlaws Amnesty International for 'Russophobia' amid Ukraine war. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/19/moscow-outlaws-amnesty-international-for-russophobia-amid-ukraine-war>
- Beaumont, P. in Sauer, P. (20. maj 2025). UK and Europe target Russia with major sanctions after Putin-Trump call. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/2025/may/20/sanctions-russia-uk-europe-putin-trump-call?CMP=share_btn_url
- Clinton, J. In Rawlinson, K. (20. maj 2025). Zelenskyy says Russia 'trying to buy time to continue war' – as it happened. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/live/2025/may/20/russia-ukraine-vladimir-putin-volodymyr-zelenskyy-donald-trump-war-news-live-updates?CMP=share_btn_url
- K. S. (21. maj 2025). Ukrajina od začetka vojne preprečila pobeg 49.000 nabornikom. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/ukrajina-od-zacetka-vojne-preprecila-pobeg-49-000-nabornikom/746433#:~:text=Ukrajinska%20mejna%20stra%C5%BEa%20je%20sporo%C4%8Dila%2C%20da%20je%20od%20za%C4%8Detka%20vojne%20v%20Ukrajini%20februarja%202022%20okoli%2049.000%20nabornikom%20prepre%C4%8Dila%2C%20da%20bi%20pobegnili%20iz%20dr%C5%BEave>
- Bryant, M. (21. maj 2025). Finland 'preparing for the worst' as Russia expands military presence near border. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/2025/may/21/finland-expects-russia-to-build-up-troops-at-border-after-ukraine-war-ends?CMP=share_btn_url
- Cole, D. (22. maj 2025). German troops start first permanent foreign deployment since second world war. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/2025/may/22/germany-anti-russian-defence-nato-lithuania-friedrich-merz?CMP=share_btn_url
- Al Jazeera and news agencies. (23. maj 2025). G7 threatens further sanctions if Russia fails to agree Ukraine ceasefire. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/23/g7-threatens-further-sanctions-if-russia-fails-to-agree-ukraine-ceasefire>
- Guardian staff and agencies. (23. maj 2025). Ukraine war briefing: G7 finance chiefs threaten further sanctions on Russia. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/2025/may/23/ukraine-war-briefing-g7-finance-chiefs-threaten-further-sanctions-on-russia?CMP=share_btn_url
- A. P. J. (24. maj 2025). Ruska vojska izvedla enega največjih napadov z brezpilotniki in raketami na Kijev. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/ruska-vojska-izvedla-enega-najvecjih-napadov-z-brezpilotniki-in-raketami-na-kijev/746755#:~:text=Ruska%20vojska%20je%20pono%C4%8Di%20izvedla%20enega%20najve%C4%8Djih%20kombiniranih%20napadov%20z%20brezpilotnimi%20letalniki%20in%20raketami%20na%20ukrajinsko%20prestolnico%20Kijev%20od%20za%C4%8Detka%20vojne%20so%20sporo%C4%8Dile%20mestne%20oblasti.%20V%20napadih%20je%20bilo%20ranjeni%20najmanj%2015%20ljudi>
- A. P. J. In B. V. (25. maj 2025). Rusija izvedla največji zračni napad na Ukrajino do zdaj. Državi izmenjali po tisoč ujetnikov. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/rusija-izvedla-najvecji-zracni-napad-na-ukrajino-do-zdaj-drzavi-izmenjali-po-tisoc-ujetnikov/746820>
- Guardian staff and agencies. (25. maj 2025). Ukraine and Russia complete prisoner exchange – video report. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/video/2025/may/25/ukraine-and-russia-complete-prisoner-exchange-video-report?CMP=share_btn_url
- Ž. N in G. V. (26. maj 2025). Zaveznice odpravile omejitve Ukrajini za uporabo orožja dolgega dosega. Kremelj: Nevarna poteza. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/zaveznice-odpravile-omejitve-ukrajini-za-uporabo-orozja-dolgega-dosega-kremelj-nevarna-poteza/746898>

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.

Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



EVRO-ATLANTSKI SVET SLOVENIJE EURO-ATLANTIC COUNCIL OF SLOVENIA

-
- Le Monde with Associated Press (AP). (26. maj, 2025). Ukraine says Russia launched its biggest drone attack since the start of the war. Le Monde. Dostopno prek: https://www.lemonde.fr/en/international/article/2025/05/26/ukraine-says-russia-launched-its-biggest-drone-attack-since-the-start-of-the-war_6741711_4.html
- Siddiqui, U.. (27. maj 2025). US, Europe lift 'range restrictions' on Ukraine missiles: Why it matters. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/27/us-europe-lift-range-restrictions-on-ukraine-missiles-why-it-matters>
- K. T., Ž. N., G. V. In B. R. (28. maj 2025). Merz ob obisku Zelenskega napovedal skupno proizvodnjo raket dolgega dosega. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/merz-ob-obisku-zelenskega-napovedal-skupno-proizvodnjo-raket-dolgega-dosega-747147#:~:text=Nem%C4%8Dija%20in%20Ukrajina%20bosta%20skupaj%20izdelovali%20rakete%20dolgega%20dosega%2C%20je%20med%20obiskom%20ukrajinskega%20predsednika%20Volodimirja%20Zelenskega%20v%20Berlinu%20napovedal%20kancler%20Friedrich%20Merz>
- Ambrose, T in Sedhi, A. (28. maj 2025). Ukraine-Russia war: Germany to make long-range missiles with Ukraine and gives €5bn more in military aid – as it happened. The Guardian. Dostopno prek: https://www.theguardian.com/world/live/2025/may/28/ukraine-russia-war-zelensky-merz-putin-live-news-updates?CMP=share_btn_url
- Al Jazeera and news agencies. (28. maj 2025). Russia proposes new round of Istanbul talks; Ukraine pushes for memorandum. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/28/russia-proposes-new-round-of-istanbul-talks-ukraine-yet-to-respond>
- Murray, W. (29. maj 2025). Ukraine war briefing: Kremlin holds back peace memorandum that it promised Trump. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/may/29/ukraine-war-briefing-kremlin-peace-talks-istanbul-zelensky-putin>
- G. V. In B. V. (30. maj 2025). Moskva napovedala, da bo v Carigrad poslala svojo delegacijo. Za ZDA je Rusija ovira za mir. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvlo.si/svet/vojna-v-ukrajini/moskva-napovedala-da-bo-v-carigrad-poslala-svojo-delegacijo-za-zda-je-rusija-ovira-za-mir/747383#:~:text=Posebni%20odposlanec%20ameri%C5%A1kega%20predsednika%20za%20Ukrajino%20Keith%20Kellogg%20je%20dejal%2C%20da%20je%20zaskrbljenost%20Rusije%20zaradi%20%C5%A1iritve%20Nata%20proti%20Vzhodu%20upravi%C4%8Dena%2C%20ob%20tem%20pa%20zatrdil%2C%20da%20ZDA%20ne%20%C5%BEelijo%20Ukrajine%20v%20Severnoatlantskem%20zavezni%C5%A1tvu>
- Al Jazeera and news agencies. (28. maj 2025). Serbia probes arms to Ukraine after Russia alleges 'stab in the back'. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/5/30/serbia-probes-arms-to-ukraine-after-russia-alleges-stab-in-the-back>

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.
Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.